

El Garage Ideation Round 1

About

Garage El Mahrousa is pleased to announce the launch of its first ideation round.

Our ideation rounds are dedicated to supporting idea stage entrepreneurs operating in the handicrafts and performing arts sectors. It aims to provide participants with a platform to gain fundamental entrepreneurial knowledge and skills in order to further develop their ideas into scalable and sustainable models that can have a positive impact on society.

These rounds are part of El Garage program which aims to revive the appreciation of our Egyptian identity, art, culture, and history using social entrepreneurship as a main tool. It will do so by supporting entrepreneurs and institutions working in the creative industry, specifically those who work in the handicraft and performing arts sectors.

The program is supported by Drosos foundation and implemented by Nahdet El Mahrousa.

Round Stages

1. Evaluation of Applications, Shortlisting and Interviews: All applications will be reviewed against the below-mentioned criteria. Shortlisted applicants will be contacted in October and invited for interviews shortly after.
2. Bootcamp: Shortlisted applicants will be invited for a 4-day bootcamp to ideate/validate their business model.
As part of our dedication to prioritizing the health and safety of our participants, most activities will be held online. However, should the situation permit, some activities may be held in person. Participants will be informed ahead.
3. Pitching and Selection: Startups will pitch in front of a selection panel. And 5 teams will be awarded 10000 EGP
4. Consultations: Interested startups will have access to up to two consultations on business models and/or for legal advice within 6 months of selection.

Round Benefits and Services

- Business skills:**
 - Clear and solid business model
 - Customer and Market Analysis
 - Financial Management
- Legal Advice**
- Financial Award:** 10k for winning ideas
- Co-working space** (if deemed safe/covid allowing)
- Networking Opportunities**

Eligibility criteria:

NM is looking for social entrepreneurs in **the sectors of handicrafts and performing arts** characterized with entrepreneurial energy and that fit the following criteria:

- Applicants should have a well-defined startup idea in the performing arts or handicrafts sectors with a clear social and/or environmental impact
- The founders of the idea should have at least a preliminary plan to execute the idea
- The founders should be Egyptians between 21-35 years old
- The application is open to individuals but teams are preferred (maximum of 5 founders)

How to Apply?

Fill in the application form below (English or Arabic) and submit it by **October 15th 2020 at 12:00 PM**.

Application Link: <https://www.emailmeform.com/builder/form/8NbhO8440Bw>

About Drosos

Drosos Foundation is committed to enabling disadvantaged people to live a life of dignity. Together with partner organizations, it develops and supports projects that have a direct bearing on the effective and sustainable improvement of living conditions, and seeks, wherever it is involved, a long-term impact.

Drosos Foundation focuses on the development of life skills of disadvantaged children, young people and young adults through promoting creativity and economic independence. It is convinced that life and technical skills are key elements in personal development as they empower individuals to take control of their lives and make a positive contribution within their community. Drosos Foundation was established in Switzerland in 2003. It owes its existence to a private endowment and is acknowledged as a non-profit organization. It is ideologically, politically and religiously independent. The Foundation is active in Egypt, Jordan, Lebanon, Morocco, Palestine and Tunisia as well as in Switzerland and in the eastern parts of Germany.

About Nahdet El Mahrousa

Nahdet El Mahrousa (NM) is a leading Egyptian not-for-profit, non-governmental organization founded in November 2003. Its work revolves around the capacity building of individuals and organizations through a series of partnerships and through hosting the region's first incubator for early-stage innovative social enterprises. Focusing on social entrepreneurship, NM aspires to positively impact Egypt's cultural, economic, and social domains by supporting enterprises that work on solving developmental issues in innovative, sustainable, and scalable ways.

As NM's flagship program, the "Social Entrepreneurship Platform" has been working to create an ecosystem to foster a local culture of social entrepreneurship and to support the advancement, development, and scaling-up of social enterprises in Egypt. NM's incubator focuses on 4 main portfolios of SEs, namely: Clean & Green (renewable energy, waste management, water

management, food production, and agribusiness), Creative Industries (handicrafts and performing arts), Tech for Social Impact, and Wild Cards (including social services like education, healthcare, and transportation, and other niche areas like inclusion, gender equality, civic engagement, etc.)

Our platform has, to-date, carried out 2 rounds of acceleration for growth-stage SEs and 24 rounds of incubation for early-stage SEs; supporting a total of 285+ SEs since its inception. Out of those supported until 2020, over 80% have completed their respective rounds and graduated. Over the past 5 years, the SE's average survival rate in the market has been 75-85%.

For more information:

More about the donor: www.drosos.org

Stay tuned for Nahdet El Mahrousa updates on Facebook.

If you have any questions, contact us at apply@nahdetelmahrousa.org

عن الجراج

يعلن جراج المحروسة عن إطلاق دورة تشكيل الافكار الأولى.

دورات تشكيل الافكار مخصصة لدعم رواد الأعمال في مرحلة الفكرة والعاملين في قطاعات الحرف اليدوية والفنون الأدائية. تهدف الدورات إلى خلق منصة لاكتساب المعرفة والمهارات الأساسية في مجال ريادة الأعمال المجتمعية لتطوير أفكار المشاركين إلى نماذج مستدامة قابلة للتوسع ولها تأثير إيجابي على المجتمع.

دورات تشكيل الافكار هي جزء من برنامج الجراج الذي يهدف إلى إحياء الثقافة والفن والتراث والهوية المصرية عن طريق ريادة الأعمال المجتمعية. سيتم ذلك من خلال دعم رواد الأعمال والمؤسسات العاملة بالصناعات الإبداعية، وخاصةً مجال الحرف اليدوية والفنون الأدائية.

البرنامج ممول من مؤسسة دروسوس وتقوم بتنفيذه جمعية نهضة المحروسة.

المراحل

1. تقييم الاستثمارات، وتحديد المقابلات الشخصية: سوف تتم مراجعة جميع الاستثمارات طبقاً لمعايير الاختيار المشار إليها أدناه، وسيتم التواصل مع الذين تم اختيارهم بشكل مبدئي خلال شهر أكتوبر وذلك لتحديد مواعيد المقابلات الشخصية.
2. معسكر تدريبي: ستقوم الفرق التي تم إختيارها مبدئياً بحضور معسكر تدريبي مدته 4 أيام بغرض خلق الافكار والتحقق منها تجارياً. كجزء من إعطاء الأولوية لصحة المشاركين وسلامتهم، سيتم عقد معظم الأنشطة عبر الإنترنت (أونلاين)، ولكن في حال إذا سمح الوضع لإقامة الأنشطة بشكل مباشر سوف يتطلب ذلك إجراء بعض الأنشطة شخصياً. سيتم إبلاغ المشاركين مسبقاً.
3. إلقاء العرض والاختيار: ستقوم الفرق بعرض أفكارها أمام لجنة التحكيم وإختيار مجموعة من الفائزين
4. الإستشارات: سيخصص لكل من يرغب من الفرق استشارتين بحد أقصى سواء في الجانب التجاري و/أو القانوني في مدة ستة اشهر بعد عملية الإختيار

الخدمات:

- المهارات التجارية**
 - نموذج أعمال واضح ومحكم
 - تحليل للعملاء والسوق المستهدف
 - الإدارة المالية
- نصائح قانونية**
- جوائز مالية للأفكار الفائزة** 10 آلاف جنيه
- إمكانية استخدام مساحة العمل** (مع مراعاة الظروف الصحية)
- فرص للتواصل** من خلال شبكة علاقات نهضة المحروسة

معايير الاختيار:

- أن يكون لدى المتقدمين فكرة ذات تأثير مجتمعي و/أو بيئي واضح في مجالات الفنون الأدائية أو الحرف اليدوية
- أن يكون لدى مؤسسين الفكرة خطة أولية لتنفيذ الفكرة
- أن يكون المؤسسين من حاملي الجنسية المصرية وفي الفئة العمرية ما بين 21- 35 عام
- التقديم متاح للأفراد ولكن يفضل فرق (عدد المؤسسين 5 أفراد بحد أقصى)

كيفية التقديم:

برجاء ملء الاستمارة باللغة العربية أو الإنجليزية في موعد أقصاه 15 أكتوبر الساعة 12:00 ظهرا
لينك الاستمارة: <https://www.emailmeform.com/builder/form/8NbhO8440Bw>

عن مؤسسة دروسوس

تلتزم مؤسسة دروسوس بتمكين الأشخاص المحرومين من العيش حياة كريمة. كما تقوم دروسوس بالتعاون مع المنظمات الشريكة من تطوير ودعم المشروعات التي تحسن الظروف المعيشية بطريقة مستدامة. توسعي دروسوس كذلك أينما كانت إلى إحداث تأثير طويل الأجل.

تركز مؤسسة دروسوس على تطوير المهارات الحياتية للأطفال المحرومين والشباب من خلال تشجيع الإبداع والاستقلال الاقتصادي؛ يأتي ذلك من الاقتناع لدي المؤسسة بأن المهارات الحياتية والتقنية عنصران رئيسيان في التنمية الشخصية حيث تمكنهم من تحقيق استقلاليتهم وتقديم مساهمة إيجابية داخل مجتمعاتهم

والجدير بالذكر أن مؤسسة دروسوس تأسست في سويسرا عام 2003 وهي مؤسسة غير ربحية مستقلة أيديولوجيا؛ سياسيا ودينيا. ويعود الفضل في تأسيس دروسوس إلى وقف خاص. مؤسسة دروسوس نشطة في مصر؛ الأردن؛ لبنان؛ المغرب؛ فلسطين وتونس بجانب سويسرا والجزء الشرقي من ألمانيا.

عن جمعية نهضة المحروسة:

تقوم نهضة المحروسة ببناء قدرات الأفراد والمؤسسات من خلال سلسلة من الشراكات ومن عن طريق أول حاضنة لريادة الأعمال المجتمعية المبتكرة للشركات في المراحل المبكرة. تتطلع نهضة المحروسة عن طريق ريادة الأعمال المجتمعية للتأثير بشكل إيجابي علي النواحي الثقافية والإقتصادية والإجتماعية في مصر وذلك من خلال دعم الشركات المجتمعية التي تعمل علي حل قضايا التنمية بطريقة مبتكرة؛ مستدامة؛ وقابلة للتوسع.

من خلال برنامجها الرئيسي "منصة ريادة الأعمال المجتمعية" تعمل نهضة المحروسة بشكل دائم علي خلق نظام بيئي يشجع علي ثقافة ريادة الأعمال المجتمعية ويساهم في تطوير؛ نمو وتوسع المشاريع المجتمعية في مصر. حاضنة نهضة المحروسة تركز

علي عدة صناعات أهمها الصناعات الخضراء والنظيفة (الطاقة المتجددة؛ إعادة تدوير المخلفات؛ إدارة المياه؛ إنتاج الغذاء والمشاريع الزراعية)؛ الصناعات الابداعية (الفنون الابدائية والحرف اليدوية)، التأثير المجتمعي من خلال التكنولوجيا؛ صناعات اخري (على سبيل المثال الخدمات الإجتماعية مثل التعليم؛ الصحة؛ المواصلات و مجالات أخرى كالإدماج؛ المساواه بين الجنسين والمشاركة المدنية وما إلي ذلك) كما تركز الحاضنة بشكل عام علي أي صناعات واعدة وجريئة ومبتكرة.

الجدير بالذكر أن حتي الآن أجرت منصة ريادة الأعمال المجتمعية 24 دورة إحتضان للمشاريع المجتمعية في المرحلة المبكرة كما قامت بجولتين من المسرعات للمشاريع في مرحلة النمو مما ساهمت بدعم أكثر من 285 شركة مجتمعية منذ نشأتها؛ من بين أولئك المدعومين حتي 2020 تخرج 80% منهم وعلي مدي الخمس سنوات السابقة لازال أكثر من 75% من المتخرجين متواجدين في أسواقهم.

لمزيد من المعلومات:

عن الجهة الممولة للبرنامج: <https://drosos.org/ar/>

تابعونا على صفحتنا على [الفيسبوك](#)

إذا كان لديكم أي استفسارات، برجاء التواصل معنا على: apply@nahdetelmahrousa.org